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PROCES – VERBAL 
 

încheiat în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local Municipal Brăila din data de  
23.12.2019, ora 09:00 – sala Companiei de Utilităţi Publice “Dunărea” S.A.  Brăila 

 
 
  

Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
 Doamnelor şi Domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, 
 În conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1), art. 134 alin. (1) lit. a), alin. (2) și         
alin. (3) lit. a) și ale art. 135 alin. (4) din O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia Primarului Municipiului Brăila          
nr. 4856/17.12.2019, a fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local Municipal Brăila. 

Doamnelor şi Domnilor consilieri, 
Conform art. 138 alin. (15) din O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu 

modificările și completările ulterioare, un exemplar din procesul – verbal al şedinţei ordinare 
din data de 28.11.2019 și un exemplar din procesul – verbal al ședinței extraordinare din data 
de 20.12.2019 au fost puse la dispoziţia dumneavoastră în timp util, în vederea lecturării 
conţinutului, iar în urma verificării acestora s-a constatat că nu au fost observaţii la comisii, 
drept pentru care vă supun spre aprobare procesele – verbale menţionate anterior. 
 - Cine este pentru ? 
 - Cine se abţine ? 

- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi procesele - verbale menționate anterior au fost aprobate. 
Prin  H.C.L.M. Brăila nr. 704/28.11.2019 a fost ales ca preşedinte de şedinţă pentru 

luna decembrie 2019, domnul consilier local municipal PĂUN DAN, pe care îl invit să 
preia conducerea lucrărilor şedinţei. 
 

Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Doamnelor şi domnilor consilieri, domnule Primar, stimaţi invitaţi vă asigur că lucrările 

prezentei şedinţe se vor desfăşura în conformitate cu prevederile art. 137 din O.U.G.                              

nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, iar în acest 

sens vă informez că, în urma apelului nominal făcut de domnul Drăgan Ion, Secretarul 
Municipiului Brăila, sunt prezenţi 23 consilieri, lipsesc motivat domnul consilier Bașno 
Alexandru - Vlăduț,  domnul consilier Sîrbu Constantin și doamna consilier Voineag Cristiana, 
iar doamna consilier Bucur Claudia - Raluca a anunțat că întârzie, astfel şedinţa fiind legal 
constituită. 

Doamnelor şi domnilor consilieri, vă informez că la lucrările şedinţei ordinare de 
astăzi participă ca invitaţi următorii: 
 - directorii societăţilor Consiliului Local Municipal; 

- directorii Direcţiilor și Serviciilor C.L.M. Brăila; 
 - mass – media locală; 

- alţi invitaţi. 
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Înainte de începerea lucrărilor vreau să vă citesc un document care ne-a fost înmânat 
de Asociația Revoluționarilor: Asociația Uniunea Revoluționarilor Brăila 1989 acordă o 
diplomă Consiliului Local Municipal Brăila în semn de omagiu și recunoștință cu prilejul 
comemorării a 30 ani de la evenimentele care au contribuit la dreptatea și democrația din 
România. 
  

 Domnul consilier Popa Petrică - Costel: 
 În această zi, acum 30 de ani, Brăila a avut nefericita ocazie să-și îndrume morții. 46 
de cetățeni ai Brăilei au fost împușcați. De aceea, vă rog să păstrăm un moment de 
reculegere pentru acești martiri ai neamului românesc. 
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
 Doamnelor și domnilor consilieri, domnul Popa a avut o acțiune și o intervenție 
normală. Consider că este un gest de respect pentru cei care au avut curajul să iasă din casă 
în acele momente. În anul 1994 Consiliul Local a conferit distincția de cetățean de onoare 
post – mortem pentru eroii martiri care s-au jertfit la revoluția din 1989. Vineri la ora 12 
asociațiile victimelor, elevi și primăria Municipiului Brăila au participat la plantarea unui număr 
de 46 de platani, câte unul pentru fiecare erou martir, în Parcul Monument pe aleea de acces 
din șoseaua Buzăului spre rondou. Urmează ca anul viitor să montăm plăcuțele care vor 
marca acel eveniment, astfel încât peste sute de ani jertfa lor să rămână încă vie la Brăila. 
 

Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
 Doamnelor şi domnilor consilieri, aşa cum aţi luat la cunoştinţă prin convocarea făcută, 
vă propun spre aprobare proiectul ordinii de zi. 
 

Domnul DRĂGAN ION, Secretarul Municipiului Brăila: 
În conformitate cu prevederile art. 135 alin. (8) din O.U.G. nr.57/2019, cu modificările 

și completările ulterioare, se suplimentează proiectul ordinii de zi inițial prezentat, cu un nou 
proiect de hotărâre, respectiv: 
    1) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local Municipal Brăila şi aprobarea componenţei 
comisiei de licitaţie pentru concesionarea unor bunuri imobile situate în Perimetrele I, II și III 
aflate în administrarea R.A. ”ADMINISTRAȚIA ZONEI LIBERE” BRĂILA. 

 
Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Se supune la vot suplimentarea proiectului ordinii de zi cu proiectul de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Local Municipal Brăila şi aprobarea componenţei comisiei de licitaţie pentru concesionarea 
unor bunuri imobile situate în Perimetrele I, II și III aflate în administrarea R.A. 
”ADMINISTRAȚIA ZONEI LIBERE” BRĂILA. 

- Cine este pentru ? 
 - Cine se abţine ? 

- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost introdus pe ordinea de zi. 
 
Domnul consilier Popa Petrică - Costel: 
Domnule Secretar, vă rog să aveți în vedere ca pentru ședințele următoare platforma 

să fie actualizată cu proiectele de hotărâri. Eu am participat la ambele ședințe de comisii și o 
bună parte din proiectele care se află pe ordinea de zi nu au fost discutate în comisii. Cred că 
este bine să fim exonerați de această datorie a comisiei 2. Dorim să avem la mapă, în timp 
util, aceste materiale pentru a le discuta. Vă mulțumesc! 
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Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
O chestiune de formă și nu de fond. 
 
Supunem la vot ordinea de zi cu modificările precizate de domnul Drăgan Ion, 

Secretarul Municipiului Brăila. 
 
1) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea 

H.C.L.M. Brăila nr. 147/16.04.2019 referitoare la „Aprobarea numărului de burse şi a 
cuantumului unei burse pentru elevii de la cursurile cu frecvenţă din unităţile de învăţământ 
preuniversitar de stat, pe anul 2019”, cu modificările ulterioare.  

 
2) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Îndreptarea 

erorii materiale strecurate în cuprinsul H.C.L.M. Brăila nr. 658/28.11.2019 referitoare la 
„Acordarea de granturi unităților de învățământ preuniversitar de stat de pe raza municipiului 
Brăila pentru premierea elevilor și cadrelor didactice cu rezultate deosebite în domeniul 
performanțelor școlare (olimpiade școlare/competiții internaționale și naționale), în anul 
școlar 2018-2019”.  

 
3) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea 

anexei la H.C.L.M. nr.148/16.04.2019, referitoare la „Aprobarea utilizării sumei de 56.000,00 
mii lei din excedentul anual al bugetului local al Municipiului Brăila pentru finanțarea secțiunii 
de dezvoltare pe anul 2019”.  

 
4) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Rectificarea 

bugetului de venituri şi cheltuieli al Municipiului Brăila pe anul 2019.  
 
5) Proiect de hotărâre inițiat de domnii consilieri locali municipali Badiu     

Virginia – Loredana și Păun Dan, membri în Adunarea Generală a Acționarilor la 
societatea Administrația Piețelor și Târgurilor S.A. Brăila privind: Aprobarea prețurilor și 
tarifelor percepute de societatea ADMINISTRAȚIA PIEȚELOR ȘI TÂRGURILOR S.A. 
Brăila, începând cu 01.01.2020. 

 
6) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ DE 
ADMINISTRARE ȘI GOSPODĂRIRE LOCALĂ BRĂILA,  pe anul 2019. 

 
7) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli al Spitalului de Psihiatrie <Sf. Pantelimon> 
Brăila, pe anul 2019. 

 
8) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Rectificarea 

bugetului general centralizat al Municipiului Brăila pe anul 2019.  
 
9) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea 

execuției bugetului general centralizat al Municipiului Brăila preliminat la 31.12.2019.  
 
10) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Stabilirea impozitelor şi taxelor locale aplicabile în anul fiscal 2020. 
 
11) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Stabilirea plafonului creanțelor fiscale care pot fi anulate pe anul 2019. 
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12) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea taxelor speciale practicate de Serviciul de Utilitate Publică de Administrare a 
Fondului Locativ şi a Cimitirelor Brăila‚ aplicabile în  anul fiscal  2020.  

 
13) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Rectificarea anexei nr.2 la H.C.L.M. nr.625/21.12.2017, lit.B, pct.12-19, modificată prin 
H.C.L.M. nr.4/31.01.2019.  

 
14) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Modificarea și completarea Anexei nr. 2 la Regulamentul serviciului public de salubrizare din 
municipiul Brăila, aprobat prin H.C.L.M. nr.54/26.02.2016, modificat și completat prin 
H.C.L.M. nr.9/31.01.2018, H.C.L.M. nr.717/20.12.2018 și H.C.L.M. nr.509/30.09.2019.  

 
15) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Completarea anexei nr. 3 la H.C.L.M. Brăila nr. 162/16.04.2019 referitoare la <Aprobarea 
ORGANIGRAMEI, STATULUI DE FUNCȚII și a REGULAMENTULUI DE ORGANIZARE ȘI 
FUNCȚIONARE ale SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ DE ADMINISTRARE ȘI 
GOSPODĂRIRE LOCALĂ BRĂILA>.  

 
16) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Modificarea și completarea Regulamentului de Organizare și Funcționare al sistemului de 
administrare a parcărilor publice din Municipiul Brăila.  

 
17) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea tarifelor și taxelor utilizate de Serviciul de Utilitate Publică de Administrare și 
Gospodărire Locală Brăila, pentru activitățile desfășurate pe domeniul public, începând cu 
anul 2020.  

 
18) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea tarifelor activităților din cadrul serviciului de salubrizare, începând cu data de 
01.01.2020.  

 
19) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețurilor și tarifelor pentru activitatea de întreținere și amenajare a zonelor verzi 
de pe raza Municipiului Brăila, începând cu 01.01.2020.  

 
20) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Modificarea și completarea H.C.L.M. nr.682/21.12.2017 referitoare la „Aprobarea Procedurii 
referitoare la închirierea terenurilor ocupate de construcțiile provizorii având 
destinația de garaje”.  

 
21) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii „Sistem de 
supraveghere video, la Liceul Tehnologic Panait Istrati”, cu finanțare de la bugetul local. 

 
22) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea solicitării de schimbare a destinației terenului în suprafață de 0,75 mp, din curtea 
Grădiniței cu program prelungit nr. 3, situat în Municipiul Brăila, Calea Călărașilor nr. 104.  

 
23) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea solicitării de schimbare a spațiului în suprafață de 5,00 mp, situat în Municipiul 
Brăila, str. Progresului nr. 7, în incinta Școlii Gimnaziale „Ion Luca Caragiale”.  
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24) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Avizarea 
modificării și completării Caietului de Sarcini al activității de administrare, exploatare și 
întreținere a fântânilor arteziene, bazinelor ornamentale și a cișmelelor stradale de apă 
potabilă din aria delegată unitatea administrativ – teritorială – Municipiul Brăila – actualizat, 
aprobat prin Hotărârea Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „Dunărea” Brăila 
nr.8/25.04.2017.  

 
25) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea sistării/abandonării execuției lucrărilor de investiții prevăzute în cuprinsul Studiului 
de fezabilitate pentru edificarea unei grădinițe pe terenul situat în municipiul Brăila, str. Erou 
Comisar Popovici c/c cu str. Anton Pann și trecerea pe cheltuieli în vederea scăderii din 
patrimoniul unității de învățământ a sumei de 132.397,00 lei.  

 

26) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 134/21.03.2019 referitoare la „Aprobarea documentației 
tehnico – economice faza I și a indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul <Regenerare 
Zone Urbane Degradate Sector I>”.  

 

27) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 282/27.10.2015 referitoare la „Aprobarea înregistrării şi 
ţinerii evidenţei vehiculelor şi utilajelor pentru  care nu există obligaţia înmatriculării, 
conform prevederilor O.U.G. nr.195/2002”. 
 

28) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 342/21.11.2008 referitoare la „Organizarea şi desfăşurarea 
activităţii de transport în regim de închiriere (rent-a-car) în Municipiul Brăila”. 

 

29) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 507/30.09.2019, referitoare la „Organizarea şi desfăşurarea 
activităţii de transport în regim de taxi în Municipiul Brăila, conform Legii nr. 38/2003, privind 
transportul  în regim de taxi şi în regim de închiriere, cu modificările şi completările 
ulterioare”. 
 

30) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 722/20.12.2018 referitoare la „Aprobarea Normelor 
metodologice de calcul a tarifelor pentru efectuarea de prestaţii pentru terţi de către Serviciul 
de Transport Public Local de Călători şi Administrare Portuară Brăila şi a Listei tarifelor 
percepute de Serviciul de Transport Public Local de Călători  şi Administrare Portuară 
Brăila”. 

 

31) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 130/30.05.2014 referitoare la „Înregistrarea și ținerea 
evidenței mopedelor conform prevederilor O.U.G. nr. 195/2002 privind circulația pe drumurile 
publice, republicată, cu modificările și completările ulterioare și a H.G.R. nr. 1391/2006, 
pentru aprobarea Regulamentului de aplicare a O.U.G. nr. 195/2002”. 

 

32) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Transformarea unor funcții contractuale, în funcții publice din cadrul aparatului de specialitate 
al Primarului Municipiului Brăila și Serviciului Public Comunitar Local de Evidență a 
Persoanelor Brăila, conform prevederilor O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările 
ulterioare.  
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33) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Actualizarea datelor de identificare ale bunului denumit generic „Împrejmuire Cimitir          
Sf. Mina”, înscris în Inventarul Domeniului Public al Municipiului Brăila, actualizat prin 
H.C.L.M. Brăila nr. 325/30.09.2011, la Capitolul G, Subcapitolul G10 – „Cimitire”, poziția 
nr. 30, conform procesului – verbal de recepție la terminarea lucrărilor nr. 16878/23.10.2019.  

 
34) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Actualizarea datelor de identificare ale bunului imobil denumit generic Școala Gimnazială 
„Mihail Kogălniceanu”, aflat în Inventarul domeniului public al Municipiului Brăila, actualizat 
prin H.C.L.M. Brăila nr. 325/2011, la Capitolul H – „Terenurile și clădirile instituțiilor 
publice - Teatre, Case de cultură, Case și Palate ale copiilor, Biblioteci, Muzee, 
Grădinițe, Cămine, Spitale, Policlinici, Cămine de bătrâni”, poziția nr. 76, conform 
proceselor – verbale de recepție la terminarea lucrărilor nr. 1113/19.12.2017 și                     
nr. 932/16.10.2019.  

 
35) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Prelungirea termenului prevăzut de art. 3 alin. (1) lit. a) din H.C.L.M. Brăila nr. 72/28.02.2019 
referitoare la „Aprobarea măsurilor necesare pentru buna administrare a punctelor 
termice/centralelor termice, preluate conform Dispoziției Primarului Municipiului Brăila          
nr. 275/28.01.2019”, modificată prin H.C.L.M. Brăila nr. 425/22.07.2019.  

 
36) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Completarea anexei nr. 2 la H.C.L.M. Brăila nr. 215/29.07.2015 referitoare la „Atribuirea în 
folosință gratuită, pe durata funcționării capacităților energetice și acordarea dreptului de a 
executa rețele subterane”, solicitantei Societatea de Distribuție a Energiei Electrice 
Muntenia Nord S.A., Sucursala de Distribuție a Energiei Electrice Brăila.  

 
37) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Completarea anexei nr.4 la H.C.L.M. nr.429/21.12.2015 - „Lista terenurilor ce aparţin 
domeniului public al Municipiului Brăila ce sunt sau pot fi ocupate de construcţii tip balcon, 
alei acces, extinderi spații comerciale, alte construcții autorizate”.  

 
38) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Închirierea prin încredințare directă a unor terenuri ce aparțin domeniului public al 
Municipiului Brăila ce pot fi ocupate de construcții tip balcon, alei acces, extinderi spații 
comerciale, alte construcții autorizate, conform Regulamentului aprobat prin H.C.L.M. Brăila 
nr. 245/30.06.2017.  

 
39) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Exprimarea acordului Consiliului Local Municipal Brăila, pentru executarea unor lucrări de 
construire/desființare pe terenuri ce aparțin domeniului public și privat al Municipiului Brăila.  
 

40) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Dezmembrarea, partajarea și alipirea unor terenuri ce aparţin domeniului privat al 
Municipiului Brăila.  

 
41) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Completarea H.C.L.M. Brăila nr.51/27.02.2009 referitoare la „Atestarea apartenenţei la 
domeniul privat al Municipiului Brăila, a unor imobile, în vederea înscrierii acestora în cartea 
funciară”.  
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42) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Constituirea dreptului de superficie, cu titlu oneros, asupra terenului ce aparține domeniului 
privat al Municipiului Brăila, în suprafață de 183,00 mp, situat în Brăila, str. Borzești nr. 24A, 
NCP 84141, solicitantei BORDIANU ADRIANA, teren pe care se află amplasată construcția 
C1, proprietatea acesteia.  

 
43) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Constituirea dreptului de superficie, cu titlu oneros, asupra terenului ce aparține domeniului 
privat al Municipiului Brăila, în suprafață de 19,00 mp, situat în Brăila, str. Poet Mihu 
Dragomir nr. 12A, NCP 94098, solicitantului IONESCU MARIAN, în vederea extinderii 
construcțiilor situate pe terenul din str. Poet Mihu Dragomir nr. 12.  

 
44) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Constituirea dreptului de superficie, cu titlu oneros, asupra terenului ce aparține domeniului 
privat al Municipiului Brăila, în suprafață de 133,00 mp indiviz din suprafața de 329,00 mp, 
situat în Brăila, str. Grației nr. 42 - 42 lot 1, NCP 94820, solicitanților LENȚOIU DAN și 
LENȚOIU MINODORA, teren pe care se află amplasată construcția C1, proprietatea 
acestora.  
 

45) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Constituirea dreptului de superficie, cu titlu oneros, asupra terenului ce aparține domeniului 
privat al Municipiului Brăila, în suprafață de 52,00 mp indiviz din suprafața real măsurată de 
321,00 mp (269,00 mp în acte), situat în Brăila, str. Comuna din Paris nr. 84, NCP 86322, 
solicitanților ȚUPEA IONEL și ȚUPEA IOANA, teren pe care se află amplasate construcțiile 
C1 și C4, proprietatea acestora.  

 
46) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str.Sf. Gheorghe 
nr.4, bl. A11, scara 1, Parter, Ap.2.  
 

47) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str.Sf. Gheorghe 
nr.4, bl. A11, scara 1, etaj 2, Ap.6.  

 
48) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str.Sf. Gheorghe 
nr.4, bl. A11, scara 1, etaj 3, Ap.7.  
 

49) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str.Sf. Gheorghe 
nr.4, bl. A11, scara 2, Parter, Ap.9.  

 
50) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sf. Gheorghe 
nr.5, bl. A9, scara 2, etaj 2, ap. 13.  

 
51) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Măcin nr. 3, 
bl.A13, scara 1, etaj 2, Ap. 6.  
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52) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Măcin nr. 5, 
bl.A18, scara 1, Parter, Ap. 1.  

 
53) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Măcin nr. 5, 
bl.A18, scara 1, etaj 3, Ap. 7.  
 

54)  Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Măcin nr. 9, 
bl.A20., Sc. 1, etaj 2, Ap. 5.  

 
55) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Măcin nr. 9, 
bl.A20., Sc. 1, etaj 3, Ap. 8.  

 
56) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Radu Popescu 
nr. 10, bl. E., Sc. 2, Etaj 1, Ap. 12.  
 

57) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Salciei nr. 2,      
bl. A17, scara 1, Parter, ap. 1.  

 
58) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sulina nr. 2,       
bl. A3, scara 1, etaj 1, ap. 3.  

 
59) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sulina nr. 2,       
bl. A3, scara 1, etaj 3, ap. 8.  

 
60) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sulina nr. 2, 
bl.A3, scara 2, etaj 1, ap. 11 

 
61) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sulina nr. 4,       
bl. A1, scara 1, etaj 3, ap. 8.  

 
62) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Aprobarea prețului de vânzare pentru locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sulina nr. 6,      
bl. A8, scara 1, Parter, ap. 2.  
 

63) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Încetarea dreptului de folosinţă gratuită asupra terenului situat în Brăila, str. Petre Ciucă nr.9, 
în suprafaţă de 259,33 mp, NCP 14935, constituit prin H.C.L.M. Brăila nr. 378/25.11.2015 în 
favoarea domnului TERZEA MARIUS.  

 
64) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Exercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila asupra imobilului situat în Brăila, 
str. Cetății nr.43 – monumentul istoric Hruba „Pulberăria Nouă”, NCP 2633 . 
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65) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 
Neexercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, 
str. Brașoveni nr. 17, NCP 1216. 

 
66) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Neexercitarea dreptului de preempţiune al Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, 
str. Împăratul Traian nr. 4, NCP 3968. 

 
67) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Atribuirea denumirii „Bloc B” blocului nou construit – tronson B, situat în Municipiul 
Brăila, str. Panciu nr. 2 – 4, lot 3, ca urmare a finalizării lucrărilor de amenajare a 
apartamentelor cu destinația de locuințe.  

 
68) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Numirea 

domnului Rădulescu Neagu Adrian ca administrator provizoriu în Consiliul de Administrație al 
Regiei Autonome „Administrația Zonei Libere” Brăila, în cadrul mandatului 2018 – 2022. 

 
69) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: 

Desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local Municipal Brăila şi aprobarea componenţei 
comisiei de licitaţie pentru concesionarea unor bunuri imobile situate în Perimetrele I, II și III 
aflate în administrarea R.A. ”ADMINISTRAȚIA ZONEI LIBERE” BRĂILA. 
 

70) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Alegerea 
preşedintelui de şedinţă pentru luna ianuarie 2020. 

 
71) Alte probleme. 
 
Se supune la vot ordinea de zi modificată: 
– Cine este pentru ? 

 – Cine se abţine ? 
– Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, ordinea de zi a fost aprobată. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 1 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre inițiat 
de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 147/16.04.2019 
referitoare la „Aprobarea numărului de burse şi a cuantumului unei burse pentru elevii de la 
cursurile cu frecvenţă din unităţile de învăţământ preuniversitar de stat, pe anul 2019”, cu 
modificările ulterioare. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 
Trecem la dezbaterea punctului 2 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre inițiat 

de Primarul Municipiului Brăila privind: Îndreptarea erorii materiale strecurate în cuprinsul 
H.C.L.M. Brăila nr. 658/28.11.2019 referitoare la „Acordarea de granturi unităților de 
învățământ preuniversitar de stat de pe raza municipiului Brăila pentru premierea elevilor și 
cadrelor didactice cu rezultate deosebite în domeniul performanțelor școlare (olimpiade 
școlare/competiții internaționale și naționale), în anul școlar 2018-2019”. 
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Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 

Trecem la dezbaterea punctului 3 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre inițiat 
de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea anexei la H.C.L.M. nr.148/16.04.2019, 
referitoare la „Aprobarea utilizării sumei de 56.000,00 mii lei din excedentul anual al bugetului 
local al Municipiului Brăila pentru finanțarea secțiunii de dezvoltare pe anul 2019”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 18 de voturi ”pentru” și 5 abțineri a domnilor consilieri Ioniță Ion – Sorin, Popa 

Petrică – Costel, Tabarac Adrian, Pricop Cristian – Florinel și Botea Petre – Bogdan, 
proiectul de hotărâre a fost aprobat.  

 

Trecem la dezbaterea punctului 4 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre inițiat 
de Primarul Municipiului Brăila privind: Rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
Municipiului Brăila pe anul 2019. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 18 de voturi ”pentru” și 5 abțineri a domnilor consilieri Ioniță Ion – Sorin, Popa 

Petrică – Costel, Tabarac Adrian, Pricop Cristian – Florinel și Botea Petre – Bogdan, 
proiectul de hotărâre a fost aprobat.  

 

Notă: După dezbaterea punctului 4 de pe ordinea de zi s-a înregistrat și prezența 
doamnei consilier Bucur Claudia - Raluca la ședință. 

 

 Trecem la dezbaterea punctului 5 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre inițiat 
de domnii consilieri locali municipali Badiu Virginia – Loredana și Păun Dan, membri 
în Adunarea Generală a Acționarilor la societatea Administrația Piețelor și Târgurilor 
S.A. Brăila privind: Aprobarea prețurilor și tarifelor percepute de societatea 
ADMINISTRAȚIA PIEȚELOR ȘI TÂRGURILOR S.A. Brăila, începând cu 01.01.2020. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
 

Domnul consilier Popa Petrică - Costel: 
La acest proiect nu particip la vot. 
 

Domnul consilier Tabarac Adrian: 
La acest proiect nu particip la vot. 
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Domnul consilier Ioniță Ion - Sorin: 
Am lecturat acest proiect și am o sugestie. Se poate ca prețul de închiriere să fie 

scăzut? Constatăm că an de an prețul crește și oamenii dispar de pe piață. Piața nu este 
doar un centru comercial, ci și unul social. Putem să încercăm un experiment în care anul 
acesta să scădem prețul la închiriere? Să vedem dacă piața se reîmprospătează cu 
comercianți. 

 

Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. Domnul consilier Popa 

Petrică și domnul consilier Tabarac Adrian nu au participat la deliberarea și votul asupra 
proiectului de hotărâre. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 6 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre inițiat 
de Primarul Municipiului Brăila privind: Rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
SERVICIULUI DE UTILITATE PUBLICĂ DE ADMINISTRARE ȘI GOSPODĂRIRE LOCALĂ 
BRĂILA,  pe anul 2019. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  

 

Trecem la dezbaterea punctului 7 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre inițiat 
de Primarul Municipiului Brăila privind: Rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli al 
Spitalului de Psihiatrie <Sf. Pantelimon> Brăila, pe anul 2019. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 
Trecem la dezbaterea punctului 8 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre inițiat 

de Primarul Municipiului Brăila privind: Rectificarea bugetului general centralizat al 
Municipiului Brăila pe anul 2019. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 18 de voturi ”pentru” și 6 abțineri a domnilor consilieri Ioniță Ion – Sorin, Popa 

Petrică – Costel, Tabarac Adrian, Bucur Claudia – Raluca, Pricop Cristian – Florinel și Botea 
Petre – Bogdan, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
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 Trecem la dezbaterea punctului 9 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre inițiat 
de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea execuției bugetului general centralizat 
al Municipiului Brăila preliminat la 31.12.2019.  

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 18 de voturi ”pentru” și 6 abțineri a domnilor consilieri Ioniță Ion – Sorin, Popa 

Petrică – Costel, Tabarac Adrian, Bucur Claudia – Raluca, Pricop Cristian – Florinel și Botea 
Petre – Bogdan, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  

 

 Trecem la dezbaterea punctului 10 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Stabilirea impozitelor şi taxelor locale 
aplicabile în anul fiscal 2020. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
 
Domnul consilier Popa Petrică - Costel: 
Aș dori să știu dacă în acest proiect de hotărâre este inclusă și taxa pentru salubritate. 

În anumite drafturi este trecută în tabel această taxă de salubritate și în altele nu. Interesant. 
Dacă la toate capitolele se spune că se indexează cu rata inflației aș dori să știu cât este 
procentul cu care se mărește taxa de salubritate. Poate cineva să ne răspundă? 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Este domnul Șerbănescu de la buget – finanțe, dar am să vă răspund eu. Scrie foarte 

clar că toate taxele se indexează cu rata inflației. La fel și taxa de salubritate. Scrie în 
material că se indexează doar cu rata inflației. 

 
Domnul consilier Popa Petrică - Costel: 
Vă mulțumesc! Înseamnă că de la 11,5 lei va crește cu 4,6%. 
 
Domnul consilier Ioniță Ion - Sorin: 
De la 9,5 lei. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu. Este 11 lei. Nu știați, domnule consilier? Știți cât costă o pâine? 
 
Domnul consilier Ioniță Ion - Sorin: 
Da. 5 lei. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Vă permiteți pâine scumpă, domnule consilier. Nu mâncați pâine la fel ca toată lumea. 
 
Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Important ar fi fost ca toate aceste explicații să fie trecute în raportul de specialitate și 

în proiectul pe care l-am avut la comisii. Domnule Primar, eu vă înmânez acest proiect pe 
care l-am luat de la comisii. 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Scrie foarte clar. 
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Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Vă rog să-mi arătați unde scrie. De altfel, știți foarte bine, cu proximă ocazie, să faceți 

puțin mișto ieftin.  
 

Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Dați-mi voie să termin. Nu am terminat. Legat de acest proiect vă solicit, domnule 

Primar, să luați în considerare ca taxa pentru avizul de funcționare al agenților economici să 
fie una unică și să nu se ia în considerare suprafața. Cred că este un mod prin care putem 
încuraja orice agent economic să se desfășoare, mai ales că acest aviz este un act prin care 
Primăria doar ia la cunoștință că la acea adresă își desfășoară activitatea un agent 
economic. Domnule Primar, aș dori să știți până la capăt ceea ce vă întreb. 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Am să vă răspund, domnule consilier. Continuați. 
 
Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Aș dori să-mi acordați și atenție. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Întotdeauna. 
 
Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Sunt ferm convins. Aș dori ca toți agenții economici să cunoască o facilitate din partea 

primăriei. Pentru o ștampilă de viză pe care primăria o pune an de an nu mi se pare corect ca 
un agent economic să plătească până la 1000 de lei. Ștampila nu cred că se plătește pe 
metrul pătrat.  

La impozitele pentru clădirile rezidențiale văd că ați aplicat coeficientul maxim. Văd că 
și aici este un mod prin care noi, ca municipiu, nu ne arătăm deschiderea față de agenții 
economici și aș dori să se aplice același principiu ca la cladirile rezidențiale și nerezidențiale 
pentru persoane fizice și anume un coeficient de mijloc. Vă rog frumos să-mi răspundeți la 
aceste întrebări după ce formulez amendamentul.   

 
Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Avem două categorii de activități supuse analizei Primăriei Municipiului Brăila. O primă 

categorie este cea a autorizațiilor de funcționare care se dau pentru codurile CAEN 
corespunzătoare pentru alimentație publică. Pentru codurile CAEN 561, 563 și 932 Codul 
fiscal face o distincție între suprafețele de până la 500 de m2 inclusiv și suprafețele mai mari 
de 500 de m2, având două plaje: până în 4000 de lei și până în 8000 de lei. Suplimentar față 
de aceasta Consiliul Local a apreciat să mai introducă niște trepte intermediare. Un agent 
economic care are un spațiu de 100 m2 realizează venituri mai mici decât unul care are 499 
m2 și atunci s-a făcut această distincție. Pe aceeași linie de gândire și în ceea ce privește 
avizele de funcționare, care se referă la celelalte coduri CAEN, mai puțin alimentația publică, 
am plecat de la conceptul unei taxe unice care era de 100 de lei și am considerat că această 
taxă ar fi uneori prea mare pentru un agent economic, care își desfășoară activitatea doar la 
o tarabă, fără să fiu peiorativ. Pentru suprafețe între 1 și 25 de m2 am mers pe 53 de lei și am 
urcat până la suma de 1060 de lei cât este propus pentru activități care depășesc 501 m2, 
ceea ce este o activitate de gen hipermarket și unde această sumă nu constituie o problemă. 
De asemenea, vreau să spun că activitatea primăriei nu se rezumă doar la a parafa un 
document. Este o analiză care se face din mai multe puncte de vedere cu privire la 
desfășurarea activității economice în acest oraș și țin de elemente de urbanism, de sănătate 
publică și așa mai departe. Mulțumesc! 
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Voi completa cu o mențiune legată de afirmația domnului consilier Tabarac. Și de 

această dată, domnule consilier, ați venit total nepregătit la ședință. Scrie pe prima pagină: 
Ținând seama că sumele indexate conform art. 491 alin. (1) din Legea nr. 227/2015, se 
aprobă prin hotărâre a Consiliului Local și se aplică în anul fiscal următor, conform datelor 
publicate pe site-ul Ministerului Finanțelor Publice: „Pentru indexarea impozitelor și taxelor 
locale aferente anului 2020, consiliile locale vor utiliza rata inflației de 4,6%”. Domnule 
consilier, dacă ați fi citit măcar prima pagină ați fi aflat răspunsul la întrebarea 
dumneavoastră. Vă rog frumos ca atunci când veniți nervos la ședința de Consiliu Local să 
veniți și pregătit, citind înainte măcar prima pagină, dacă nu aveți capacitatea de a aprofunda 
tot proiectul de hotărâre. Dacă nu-l aveți, rog pe cineva de la aparatul tehnic să-i înmâneze 
domnului consilier proiectul de hotărâre.  

 
Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Domnule Primar, eu vă rog să aveți proiectele pe care le trimiteți la comisii. Să nu 

faceți diferențe între ceea ce trimiteți la comisii și ceea ce este pe ordinea de zi de astăzi. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule Gheorghiță, vă rog nu îi mai dați documentul, pentru că oricum nu-l 

interesează. 
 
Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Cu siguranță mai mult decât pe dumneavoastră. 
 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Vă mulțumesc! 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Slăbuț tare. 
 
Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Domnule primar, din partea agenților economici sau persoanelor care doresc o 

autorizație de construcție a fost o sugestie de plată a unei taxe de urgență pentru emiterea 
acesteia într-un termen scurt. Sunt foarte multe cazuri în care primesc autorizația de 
construcție chiar și după ce trece jumătate de an în unele cazuri. Aș dori să introducem o 
taxă de urgență de 200 de lei pentru eliberarea autorizației de construcție în regim de 
urgență într-un termen de 15 zile. Mai mult decât atât, vreau să susțin cele spuse anterior și 
anume pentru avizul de funcționare să fie o taxă unitară, pentru activitățile din sectorul de 
producție, comerț sau servicii, de 50 de lei, deoarece într-o analiză pe care am făcut-o 
comparativ cu alte primării din România toate taxele percepute de acestea sunt sub 50 de lei 
indiferent de suprafața unde își desfășoară activitatea. Așadar, acesta este al doilea 
amendament. Al treilea amendament este să avem un coeficient de mijloc pentru impozitarea 
clădirilor rezidențiale și nerezidențiale pentru persoanele juridice. 

 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Nu avem nicio autorizație de construire sau certificat de urbanism care să depășească 

30 de zile. Nu avem întârzieri în eliberarea documentațiilor de urbanism. Nu știu de unde 
aveți dumneavoastră aceste informații. Cu siguranță sunt documente care au depășit 30 de 
zile, dar motivul pentru care nu au fost eliberate țin de faptul că dosarul a fost incomplet la 
momentul depunerii, iar beneficiarul nu a venit cu completări în urma adresei. În momentul în 
care un dosar este complet autorizația se eliberează în 20 de zile.  
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Dacă vă referiți la alte municipii, da, poate că se eliberează în 5-6 luni de zile, însă la 
Brăila acestea se eliberează în mai puțin de 30 de zile. 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Consider că un bir suplimentar, așa cum propune domnul consilier, nu este binevenit 

la Primăria Municipiului Brăila având în vedere modalitățile moderne de depunere a 
documentelor inclusiv on-line, fără deplasare la sediul Primăriei Municipiului Brăila. Se poate 
dovedi foarte clar cu documentele care se eliberează și considerăm că nu trebuie să mai 
induceți și pe alții în eroare solicitând alte taxe și impozite suplimentar. Noi ne încadrăm în 
termen. Singurele situații sunt cele în care o societate depune documentele incomplete, de 
regulă fără avizul I.S.U., și atunci li se face adresă pentru a aduce și acel document. În rest 
astfel de acuzații sunt nefondate. 

 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Domnule consilier, haideți să citim amendamentele. Îl rog pe domnul Secretar să dea 

citire.  
 
Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Primul amendament se referă la actualizarea la jumătate a valorii taxelor și impozitelor 

locale. Am înțeles bine? Ați spus o valoare de mijloc. 
 
Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Pentru persoane juridice la clădiri rezidențiale și nerezidențiale. Vă spun exact. La 

art.1 lit. d) și lit. f). 
 
Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Lit. d): cota prevăzută la art. 460 alin. (1) din Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal, 

cu modificările și completările ulterioare, se stabilește la nivelul de 0,2 %. La ce nivel doriți să 
fie? 

Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Dacă minimul este 0,8 și maximul este 0,2 să fie la 1,3. Pardon 0,5.  
 

Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Vă rog să-mi spuneți cifra. 
 

Domnul consilier Tabarac Adrian: 
La jumătatea din Legea 227/2015. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Luați un calculator și împărțiți la 2.  
 

Domnul consilier Tabarac Adrian: 
0,13 la lit. d), iar la lit. f) este 0,8. 
 

Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Supunem la vot amendamentul propus la proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 6 voturi ”pentru” ale domnilor consilieri Ioniță Ion – Sorin, Popa Petrică – Costel, 

Tabarac Adrian, Bucur Claudia – Raluca, Pricop Cristian – Florinel și Căprariu Lucian și 18 
voturi împotrivă, amendamentul nu a fost aprobat. 
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Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Amendamentul numărul 2 se referă la taxe de aviz de funcționare în cuantum fix de 50 

de lei. Am reținut bine? 
 

Domnul consilier Tabarac Adrian: 
Da.  
 
Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Modificarea art.9 din proiectul de hotărâre. Renunțăm la detalierea în funcție de 

suprafață și avem pentru toată lumea 50 de lei. 50 de lei va plăti și cel cu 1 m2 și cel cu 500 de 
m2. 

Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
Văd că de jumătate de oră vă certați. Problema aici nu este cuantumul taxei, pentru că 

văd că se negociază pe genunchi. Este a doua oară când vă semnalizez acest aspect: taxa 
de aviz pentru activitățile economice se calculează având în vedere suprafața de teren din 
domeniul public care este utilizată și nu suprafața pe care o deține în proprietate. Dacă ai o 
proprietate deja ești autorizat de registrul comerțului și deja plătești impozit pe profit. Vine 
primăria și îți ia o taxă de aviz pentru o suprafață pe care tu o folosești în activitatea 
economică. Este o triplă impozitare. Uitați-vă pe jurisprudența din țară la curțile de apel să 
vedeți în contencios administrativ cum se calculează taxa de aviz și o să vedeți că se 
calculează pe suprafața din domeniul public. Eu aș propune ca amendament ca taxa de viză 
anuală să fie calculată de această suprafață din domeniul public și nu din proprietatea lui. Ați 
înțeles? 

 
Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Am înțeles punctul dumneavoastră de vedere, dar el nu este unul corect. Am înțeles 

ce spuneți, dar nu înțeleg raționamentul. 
 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
Raționamentul este de a evita suprapunerea impozitărilor. Agentul economic respectiv 

plătește și alte taxe pentru activitatea desfășurată.  
 
Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Așa cum spuneți dumneavoastră codul fiscal ar fi prevăzut acest lucru, în cazul 

autorizației de funcționare pentru alimentație publică, și nu ar mai fi taxat inclusiv suprafața 
aflată în proprietatea agentului economic care desfășoară activitate publică. Este o 
similitudine de situație juridică. 

 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
Autorizarea activității economice o face Registrul Comerțului. În plus venim noi și o 

taxăm. 
 
Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Pentru că așa ne spune codul fiscal. 
 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
Nu este obligatoriu la nivel local să calculați așa. 
 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Stimați colegi, fiind o discuție tehnică vă propun să o avem într-un cadru specific. Nu toți 

suntem juriști și nu înțelegem toate aceste chestiuni.  
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Eu am înțeles ce vreți dumneavoastră să explicați, dar părerea mea este că nu este un 
subiect de discutat într-o ședință de consiliu local. 

 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
Da, așa este. E mai simplu să discutăm despre o taxă derizorie, făcută pe genunchi, 

decât să discutăm chestiunea asta. 
 
Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Nu este derizorie și nici pe genunchi. Ea este fundamentată. În Brăila acest aviz de 

funcționare este implementat de ani buni și suntem la a treia sau a patra versiune de 
regulament în care am încercat să ne adaptăm la tot ce înseamnă viață socială și economică 
din Brăila. Având în vedere că amendamentele se supun la vot în ordinea în care au fost 
formulate supunem la vot amendamentul domnului Tabarac cu privire la instituirea unei taxe de 
aviz unice în valoare de 50 de lei. 

 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Supunem la vot amendamentul propus la proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 6 voturi ”pentru” ale domnilor consilieri Ioniță Ion – Sorin, Popa Petrică – Costel, 

Tabarac Adrian, Bucur Claudia – Raluca, Pricop Cristian – Florinel și Căprariu Lucian și 18 
voturi împotrivă, amendamentul nu a fost aprobat. 

 
Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Al treilea amendament se referă la introducerea unei taxe de urgență pentru eliberarea 

autorizației de construire. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Nu are niciun fel de logică să supunem la vot o taxă pentru un document, pentru că nu 

avem întârzieri. Punem taxă de urgență, pentru ce? Domnul consilier ne propune să votăm o 
taxă pentru eliberarea autorizației de construire în regim de urgență, întrucât el consideră că 
avem întârzieri. Nu avem întârzieri.  

 
Domnul consilier Popa Petrică - Costel: 
Este vorba de o taxă de urgență. Așa cum se percepe o taxă de urgență pentru un 

certificat fiscal. Este același lucru. Acolo unde există o solicitare a societății și se poate din 
punct de vedere tehnic să se scurteze acest timp cât mai mult posibil. 

 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, dumneavoastră nu vreți să înțelegeți un singur lucru: Legea 50 ne 

permite să eliberăm o autorizație de construire fără avize cu obligația beneficiarului de a le 
aduce în termen de 6 luni. Noi am eliberat astfel de documente. Nu este nevoie să taxăm 
oamenii. Dacă dumneavoatră doriți să se înființeze o nouă taxă, un nou bir atunci să supunem 
la vot. Este foarte important să faceți diferența între faptul că noi nu avem întârzieri, am eliberat 
aceste autorizații și faptul că doriți să impuneți o taxă. Ați înțeles? 

 

Domnul consilier Popa Petrică - Costel: 
Am înțeles că nu ați înțeles nimic. 
 

Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Supunem la vot amendamentul propus la proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
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- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 6 voturi ”pentru” ale domnilor consilieri Ioniță Ion – Sorin, Popa Petrică – Costel, 

Tabarac Adrian, Bucur Claudia – Raluca, Pricop Cristian – Florinel și Rădulescu Daniela - 
Elena  și 18 voturi împotrivă, amendamentul nu a fost aprobat. 

 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 17 de voturi ”pentru”, 2 abțineri a domnilor consilieri Botea Petre – Bogdan și 

Căprariu Lucian și 5 voturi împotrivă a domnilor consilieri Ioniță Ion – Sorin, Popa Petrică – 
Costel, Tabarac Adrian, Bucur Claudia – Raluca și Pricop Cristian – Florinel, proiectul de 
hotărâre a fost aprobat.  
 

 Trecem la dezbaterea punctului 11 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Stabilirea plafonului creanțelor fiscale care 
pot fi anulate pe anul 2019. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 12 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea taxelor speciale practicate de 
Serviciul de Utilitate Publică de Administrare a Fondului Locativ şi a Cimitirelor Brăila‚ 
aplicabile în  anul fiscal  2020. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 13 de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Rectificarea anexei nr.2 la H.C.L.M. 
nr.625/21.12.2017, lit.B, pct.12-19, modificată prin H.C.L.M. nr.4/31.01.2019. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 14 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea și completarea Anexei nr. 2 la 
Regulamentul serviciului public de salubrizare din municipiul Brăila, aprobat prin H.C.L.M. 
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nr.54/26.02.2016, modificat și completat prin H.C.L.M. nr.9/31.01.2018, H.C.L.M. 
nr.717/20.12.2018 și H.C.L.M. nr.509/30.09.2019. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 15 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Completarea anexei nr. 3 la H.C.L.M. 
Brăila nr. 162/16.04.2019 referitoare la <Aprobarea ORGANIGRAMEI, STATULUI DE 
FUNCȚII și a REGULAMENTULUI DE ORGANIZARE ȘI FUNCȚIONARE ale SERVICIULUI 
DE UTILITATE PUBLICĂ DE ADMINISTRARE ȘI GOSPODĂRIRE LOCALĂ BRĂILA>. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 16 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea și completarea Regulamentului 
de Organizare și Funcționare al sistemului de administrare a parcărilor publice din Municipiul 
Brăila. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
Eu nu am înțeles, prin acest regulament se stabilesc abonamente pentru parcările 

publice? Cu alte cuvinte, o persoană poate să facă un abonament pentru un loc specific 
anume? Sau, articolul nr. 125 din regulament se referă la abonamente în general? Pentru că, 
așa cum este datat acest articol, rezultă că o persoană poate opta pentru orice loc dintr-o 
parcare publică. 

 
Doamna Barbu Marilena, director tehnic al S.U.P.A.G.L. Brăila: 
Regulamentul se referă la locurile de parcare din parcările publice cu plată, bine 

delimitate și organizate, precum și la parcările de reședință. 
 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
Deci, aceste parcări se referă la orice locație din oraș. 
Nu putem face așa ceva. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
De ce, domnule consilier? Este un lucru benefic pentru cetățean. 
 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
Pentru că vor fi blocate toate locurile de parcare din zonele publice, care sunt centrale. 
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Chiar dacă cineva plătește ? 
 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
Chiar și așa, cine vrea trebuie să plătească cu ora. Nu trebuie abonament pentru a-și 

rezerva locul de parcare, de dimineață până seara. Nu mă refer la parcările de reședință. 
Acolo situația este foarte clară. Eu mă refer la alte parcări, decât cele de reședință. 

 
Doamna Barbu Marilena, director tehnic al S.U.P.A.G.L. Brăila: 
Parcarea cu plată se poate obține prin abonament pentru rezervarea în afara orelor de 

funcționare a parcărilor cu plată. 
 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
Articolul este ambiguu. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Eu zic să facem o completare. Rugăm aparatul tehnic al Primăriei să menționeze că 

abonamentul este doar pentru parcările publice, în afara orelor de taxare cu ora. 
 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
O a doua problemă, menționez că există o neconcordanță de legislație în textul 

regulamentului. În cazul în care o persoană parchează neregulamentar și Poliția Locală nu-l 
poate identifica, aceasta poate fi notificată, sau anunțată.  

Vă aduc la cunoștință, că potrivit legislației actuale, nu mai poți notifica o persoană 
decât prin scrisoare recomandată și nu prin afișarea notificării pe parbrizul autoturismului. Deci, 
procedura prin afișare nu mai este legală. 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Atunci, vom menționa că notificarea i se va comunica, în condițiile legii. 
 
Domnul consilier, Căprariu Lucian: 
Costul acestor notificări este recuperat? 

 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan: 
Nu, nu este recuperat. Se va merge pe pierderi, aceste pierderi revin statului. 
 
Domnul consilier, Căprariu Lucian: 
Teoretic, se recuperează din amendă. 
 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Domnilor consilieri, trecem la amendamentul propus de domnul consilier Botea Petre-

Bogdan. 
Prima propunere, aceea de stabilire a orarului pentru rezervarea parcării publice. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Un moment, la articolul 14 scrie foarte clar: „Taxarea în parcările publice cu plată se 

stabilește în funcție de intervalul orar, respectiv: între 0 – 08, parcarea este gratuită; între 08 – 
20, plata va fi în funcție de durata locului de parcare; între 20 – 24, parcarea este gratuită, sau 
după caz, cu abonament tip riveran”. 

Referitor la acest aspect, nu mai este nevoie, întrucât orarul este clar stabilit. 
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Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Supunem la vot al doilea amendament, respectiv acela ca notificarea să se realizeze în 

condițiile legii. 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, amendamentul a fost aprobat. 
 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Supunem la vot proiectul de hotărâre cu amendamentul aprobat: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 17 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea tarifelor și taxelor utilizate de 
Serviciul de Utilitate Publică de Administrare și Gospodărire Locală Brăila, pentru activitățile 
desfășurate pe domeniul public, începând cu anul 2020.  
 Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 

Discuţii?  
 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan: 
Vedeți că în anexa la acest proiect de hotărâre sunt cuprinse activități de măturare 

mecanică, care cuprind inclusiv aspirarea și nu pot fi asimilate, iar S.U.P.A.G.L.-ul are deja în 
atribuțiii activități de acest gen. 

 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
S.U.P.A.G.L. are în atribuții monitorizarea societăților care au aceste activități. Domnul 

consilier, dumneavoastră ați aprobat împreună cu toți consilierii delegarea monitorizării 
măturatului stradal, inclusiv cel mecanic către cele trei societăți, iar aceste societăți au 
obligativitatea de a presta acest serviciu. S.U.P.A.G.L.-ul monitorizează și nu prestează 
servicii de salubrizare. 

 

Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan: 
Așa este, nu prestează servicii de salubrizare. Dar aceste tarife pentru măturat 

mecanic sunt subsumate aspirării. Aspirarea este tot o măturare mecanică. Nu trebuie să ai o 
suflantă pentru a mătura. Când mături mecanic, înseamnă că aspiri frunza. 

 

Domnul Păun Dan, Președinte de ședință: 
Domnule consilier Botea, aveți un amendament la acest proiect de hotărâre? 
 

Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan: 
Nu. A fost doar o constatare. 
 

Domnul Păun Dan, Președinte de ședință: 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 



 22 

Trecem la dezbaterea punctului 18 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea tarifelor activităților din cadrul 
serviciului de salubrizare, începând cu data de 01.01.2020.  

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 19 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  Aprobarea prețurilor și tarifelor pentru 
activitatea de întreținere și amenajare a zonelor verzi de pe raza Municipiului Brăila, 
începând cu 01.01.2020.  

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ?  
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

 
Trecem la dezbaterea punctului 20 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  Modificarea și completarea H.C.L.M. 
nr.682/21.12.2017 referitoare la „Aprobarea Procedurii referitoare la închirierea 
terenurilor ocupate de construcțiile provizorii având destinația de garaje”.  

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
 Discuții? 
 
 Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan: 

Acest proiect nu ar trebui să fie pe ordinea de zi. Ați promis, domnule Primar, și în 
campania electorală și ulterior, că veți desființa garajele de pe raza Municipiului Brăila, mai 
ales în zonele unde nu sunt locuri de parcare. Mă refer la parcări rezidențiale și știți foarte 
bine că există o problemă din acest punct de vedere. Nu era mai bine să desființăm aceste 
garaje? 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, dacă aveți un amendament, vă rog să-l formulați. În rest, știu foarte 

bine că mulți cetățeni apreciază faptul că am realizat parcări în această perioadă de mandat 
și nu mă refer la cele din Cartierul Obor, de la blocurile AG1, AG2, AF1 și AF2, nu mă refer 
nici la cele de pe str. Școlilor colț cu str. Roșiori de la blocul nr. 30, nici la cele de pe str. 
Octav Doicescu, str. Comunarzi, blocurile A6, A9, nu mă refer nici pentru cele de la blocul 
A30 de pe str. Călugăreni și nu mă voi referi nici la acele parcări noi de pe Aleea Lebedei, iar 
lista poate continua la infinit. 

Informativ, vreau să vă spun că în zona triunghiului delimitat de străzile Dorobanți, 
Tineretului și Ghioceilor a fost finalizată licitația și am semnat pentru începerea lucrărilor 
pentru lotul 5. 

De asemenea, au fost semnate contracte pentru loturile 6 și 7 și plecând din barieră 
spre Piața Mare, între Dorobanți și Roșiori, toată zona va fi amenajată cu parcări. De 
asemenea, la lotul 17 sunt foarte multe locații în Viziru, Vidin, Hipodrom și Obor. În toate 
aceste zone când se vor realiza parcări, se vor demola și garajele.  
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Nu vom demola de dragul de a distruge, vom face acest lucru doar atunci când vom 
veni în concret cu realizarea unor parcări. După realizarea acestor parcări, atunci demolăm și 
garajele. Nu vrem să facem un dezastru și nu dorim să le luăm oamenilor acea variantă, 
decât atunci când le vom oferi una decentă. 

Sunt ferm convins că, dacă ați fost în zona Plantelor, sau pe str. I.C. Brătianu unde au 
fost finalizate de curând parcările care au generat foarte multe discuții în consiliul local, 
doresc să apreciați faptul că zona s-a schimbat în totalitate, prin asfaltarea carosabilului, a 
trotuarelor, precum și prin plantarea de abori și gard viu. Aceasta înseamnă modernizare și 
nu demolarea unor garaje. Repet încă o dată, anul viitor vom avea în plan realizarea a peste 
200 de locuri de parcare pe loturile pe care le-am enumerat anterior.      

 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan: 
Eu nu contest aceste realizări. Sunt parcări rezidențiale pe care dumneavoastră le-ați 

realizat, dar menționez că nu există parcări în zona centrală, pentru că în zona „0” ceilalți 
dintre noi, ne chinuim să găsim locuri de parcare. Atunci, nu era bine ca măcar pe străzile 
adiacente căii Călărașilor și în zona centrală să desființăm unele garaje pentru a se putea 
crea locuri de parcare? Pentru că rezidenții din acea zonă nu au ce să facă, ei ar trebui să își 
parcheze mașinile unde ar trebui să fie parcările publice. În 3 ani de zile nu s-a realizat nici o 
parcare în zona centrală.     

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, există o asemenea parcare în spate la Romarta Nouă, dar 

dumneavoastră nu prea circulați pe acolo.     
 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan: 
Mergeți și dumneavoastră la A.N.A.F. să vedeți că nu știți. Dumneavoastră ați fost 

funcționar public aproape toată viața. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Mai mult am fost în mediul privat. 
 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan: 
Dar ați fost consilier județean, ați fost deputat. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Viața mea profesională nu vă privește domnule consilier și nu vreau să ne referim la 

calitățile dumneavoastră de avocat, pentru că ar fi păcat să întrebăm colegii care este opinia 
lor. 

 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan: 
Eu nu v-am contestat calitățile profesionale. 

 
Domnul consilier, PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
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 Trecem la dezbaterea punctului 21 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  Aprobarea indicatorilor tehnico-economici 
pentru obiectivul de investiţii „Sistem de supraveghere video, la Liceul Tehnologic Panait 
Istrati”, cu finanțare de la bugetul local. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 22 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  Aprobarea solicitării de schimbare a 
destinației terenului în suprafață de 0,75 mp, din curtea Grădiniței cu program prelungit nr. 3, 
situat în Municipiul Brăila, Calea Călărașilor nr. 104.  

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
 
Doamna consilier Rădulescu Daniela – Elena: 
Doresc să menționez că nu particip la deliberarea și votul acestui proiect de hotărâre. 
 
Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 23 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea solicitării de schimbare a 
spațiului în suprafață de 5,00 mp, situat în Municipiul Brăila, str. Progresului nr. 7, în incinta 
Școlii Gimnaziale „Ion Luca Caragiale”.  
Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 

Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 24 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Avizarea modificării și completării Caietului 
de Sarcini al activității de administrare, exploatare și întreținere a fântânilor arteziene, 
bazinelor ornamentale și a cișmelelor stradale de apă potabilă din aria delegată unitatea 
administrativ – teritorială – Municipiul Brăila – actualizat, aprobat prin Hotărârea Asociației de 
Dezvoltare Intercomunitară „Dunărea” Brăila nr.8/25.04.2017.  

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
 
Domnul consilier Botea Petre – Bogdan: 
Aș dori să știu, ce reprezintă în anexa 2 la Caietul de sarcini, poziția nr. 1 – observații 

sintagma „face parte din proiectul Reabilitarea Parcului Monument din Municipiul Brăila, 
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finalizat la 25.07.2014, cu o garanție de 5 ani de la finalizare”? Să înțeleg că acea fântână nu 
funcționează? 

 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Ba da, funcționează. 
 

Domnul consilier Botea Petre – Bogdan: 
Nu cred că funcționează. 
 

Doamna Neagu Iuliana, director D.S.P.P.D.R.I.: 
Funcționează. 
 

Domnul consilier Botea Petre – Bogdan: 
Și nu se putea scrie că funcționează? 
 

Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Propuneți reformularea acelei observații? 
 

Domnul consilier Botea Petre – Bogdan: 
Se poate preciza că funcționează, nu?  
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, dumneavoastră ați băut vreodată apă de la cișmea? 
 

Domnul consilier Botea Petre – Bogdan: 
Da, am băut. Dar, menționez că pe Faleza Dunării avem doar o singură cișmea, iar 

toată lumea dă fuga la terase să facă vânzare. 
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Păi, nu dumneavoastră ați votat pentru amplasarea de terase? 
 

Domnul consilier Botea Petre – Bogdan: 
Nu. 
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Eu spun că ați votat. Încă de la începutul mandatului. Vă pot arăta și hotărârea. Vă 

demonstreaz că ați participat la vot.  
 

Domnul consilier Botea Petre – Bogdan: 
A fost cu totul altceva. Vreau să vă spun că sunt cișmele care nu funcționează. Pe 

Faleza Dunării există doar o singură cișmea, iar în Parcul Monument nu funcționează. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Doar iarna funcționează. 
 

Domnul consilier Botea Petre – Bogdan: 
Eu cred că funcționează doar pe hârtie. 
 

Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
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Trecem la dezbaterea punctului 25 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea sistării/abandonării execuției 
lucrărilor de investiții prevăzute în cuprinsul Studiului de fezabilitate pentru edificarea unei 
grădinițe pe terenul situat în municipiul Brăila, str. Erou Comisar Popovici c/c cu str. Anton 
Pann și trecerea pe cheltuieli în vederea scăderii din patrimoniul unității de învățământ a 
sumei de 132.397,00 lei.  
 Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 

Discuţii? 
 
Domnul consilier, Căprariu Lucian: 
Înțeleg că o cheltuială de 132.397,00 lei se va trece la pierderi, prin neexecutarea 

acestei investiții? 
Este o grădiniță pe str. Dudului, unde s-a cheltuit, dar s-a și investit. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Aici este o problemă de neconcordanță a proprietății. Mă voi lămuri și după aceea, vă 

voi putea răspunde. În acest caz, principalul motiv pentru sistarea execuției lucrărilor de 
investiții prevăzute în studiul de fezabilitate, îl constituie notificările efectuate în temeiul Legii 
nr. 10/2001 privind revendicarea terenurilor situate pe str. Erou Comisar Popovici de către 
foștii proprietari și, fiind în revendicare, vă dați seama că nu putem efectua cheltuieli publice 
pe un teren care se află în litigiu. Acest teren este posibil a fi revendicat în viitor. 

 
Domnul consilier, Căprariu Lucian: 
Eu precizez faptul că la grădinița de pe str. Dudului există un focar de infecție. 
 

Domnul consilier, Ioniță Ion – Sorin: 
Cheltuiala de 132.397,00 lei înțeleg că este făcută pentru studiul de fezabilitate. Este 

așa? 
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Cred că da. 
 

Domnul consilier, Ioniță Ion – Sorin: 
Deci, această cheltuială există. Asta a întrebat domnul consilier Căprariu Lucian. 
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu. Nu se va face în viitor cheltuiala pentru realizare, dar pentru studiu s-a făcut deja 

la momentul respectiv, în anul 2006. 
 
Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 19 voturi „pentru” și 5 abțineri ale domnilor consilieri Bucur Claudia – Raluca, Ioniță 

Ion – Sorin, Popa Petrică – Costel, Tabarac Adrian și Pricop Cristian – Florinel, proiectul de 
hotărâre a fost aprobat. 

 

Trecem la dezbaterea punctului 26 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 
134/21.03.2019 referitoare la „Aprobarea documentației tehnico – economice faza I și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul <Regenerare Zone Urbane Degradate 
Sector I>”.  
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Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 27 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 
282/27.10.2015 referitoare la „Aprobarea înregistrării şi ţinerii evidenţei vehiculelor şi 
utilajelor pentru  care nu există obligaţia înmatriculării, conform prevederilor O.U.G. 
nr.195/2002”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 28 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 
342/21.11.2008 referitoare la „Organizarea şi desfăşurarea activităţii de transport în regim de 
închiriere (rent-a-car) în Municipiul Brăila”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
 
Domnul consilier Păun Dan nu a participat la deliberarea și votul asupra proiectului de 

hotărâre. 
 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan:  
Am înțeles din acest regulament faptul că nu se aplică penalități activităților în regim 

de închiriere rent-a-car, fără conducător auto, de tip chair in car. Nu este clar dacă aceste 
penalități se aplică tuturor. Eu consider că acest regulament nu ar trebui să se aplice 
activităților de închiriere de autoturisme fără conducător auto. 

 
Domnul consilier, Căprariu Lucian: 
Eu nu sunt de acord ca aceste penalități să se aplice pentru autoturismele fără șofer. 

Unde este contribuția primăriei pentru o activitate economică liberă? Ar fi un amendament, în 
consens cu domnul consilier Botea, să fie penalități doar pentru autoturismele cu șofer. 

 
Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Aveți un amendament domnule consilier Botea? 
 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan:  
Da. Să precizăm că prezentul regulament nu se aplică activității de închiriere auto fără 

șofer. 
 
Domnul consilier, Căprariu Lucian: 
Nu este obligatoriu să taxăm. 
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Vreau să vă întreb un lucru: Să presupunem că această activitate va crește în 

perioada următoare, vom avea o multitudine de societăți care închiriază mașini, nu vom mai 
folosi mașinile noastre și vom putea parca oriunde și oricând. Nu trebuie luate niște măsuri, 
domnule consilier? 

 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan:  
Este o activitate care va ajuta transportul public. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Se va circula tot cu mașina și nu cu un mijloc de transport în comun. 
 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan:  
Este o alternativă.  
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Supuneți amendamentul la vot. 
 
Domnul consilier, Tabarac Adrian:  
Să înțeleg că domnul Primar vrea să introducă un nou bir. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Nu, nu ați înțeles, ca de obicei. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Dumneavoastră ați vrut să introduceți un nou bir, acum vreo 10 proiecte în urmă. 
 
Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Am să-l rog pe domnul Secretar să vă explice motivul pentru care nu putem discuta 

această chestiune. Haideți să propunem o modificare ulterioară a acestei hotarâri. 
 

Domnul Rusinoiu Mihai, director al Serviciului de Transport Public Local de 
Călători și Administrare Portuară: 

  Legat de această activitate de rent-a-car știți că s-a modificat Legea 38/2003 care 
reglementează acest lucru. Autorizațiile pe care Serviciul de Transport Public Local de 
Călători și Administrare Portuară le-a emis sunt valabile 5 ani. Ele își produc efectele timp de 
5 ani după care trec automat la A.R.R. Această taxă se referă la 3-4 societăți care mai au 
încă 2-3 ani de valabilitate a autorizației emisă de noi.  

 
Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Legea 38/2003 a fost modificată anul acesta. 
 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan:  
Dacă nu vreți să modificăm în regulament votați împotrivă. Nu se supără nimeni. 
 
Domnul consilier, Căprariu Lucian:  
Domnule Rusinoiu, o firmă nouă plătește această taxă sau se duce direct la A.R.R.? 
 
Domnul Rusinoiu Mihai, director al Serviciului de Transport Public Local de 

Călători și Administrare Portuară: 
O firmă nouă se duce direct la A.R.R. 
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Doamna consilier, Bucur Claudia - Raluca:  
El își plătește taxele pe firmă. De ce trebuie să-l mai taxăm și noi? El plătește 

impozitul în funcție de valoarea de rent-a-car. Ce sens are să-l taxăm? Că așa vrem noi să-i 
luăm o taxă pentru că desfășoară activitate? Acum ne luptăm cu A.R.R.–ul? 

 
Domnul consilier, Căprariu Lucian:  
Actualmente, domnule Rusinoiu, aceștia plătesc și o taxă la A.R.R.? 
 
Domnul Rusinoiu Mihai, director al Serviciului de Transport Public Local de 

Călători și Administrare Portuară: 
Doar cei noi se duc la A.R.R.. 
 
Domnul consilier, Căprariu Lucian:  
Deci nu avem o dublă taxare și dacă i-am exonera de taxă nu ar fi corect față de cei 

care plătesc la A.R.R. 
 
Domnul consilier, Botea Petre – Bogdan:  
Este foarte simplu. Noi trebuie să spunem că acest regulament nu se aplică 

activităților în regim de car sharing . Nu am nimic împotriva taxei la activitățile cu conducător 
auto, dar era corect să se specifice în regulament că nu se aplică acestei activități. 

 
Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Lăsați-l pe domnul Rusinoiu să ne explice diferența dintre car sharing și rent-a-car. 
 
Domnul Rusinoiu Mihai, director al Serviciului de Transport Public Local de 

Călători și Administrare Portuară: 
Car sharing-ul nu prea este prevăzut de lege. Legea 38/2003 cu modificările ulterioare 

se referă la activitatea de rent-a-car. Rent-a-car care poate fi cu șofer sau fără șofer.  
 
Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Vă rog să se consemneze că la acest proiect cât și la următorul nu voi participa la vot. 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. Domnul consilier Păun 

Dan nu a participat la vot. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 29 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 
507/30.09.2019, referitoare la „Organizarea şi desfăşurarea activităţii de transport în regim 
de taxi în Municipiul Brăila, conform Legii nr. 38/2003, privind transportul  în regim de taxi şi 
în regim de închiriere, cu modificările şi completările ulterioare”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 22 de voturi ”pentru” și o abținere a domnului consilier Botea Petre - Bogdan, 

proiectul de hotărâre a fost aprobat. Domnul Consilier Păun Dan nu a participat la vot. 
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 Trecem la dezbaterea punctului 30 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 
722/20.12.2018 referitoare la „Aprobarea Normelor metodologice de calcul a tarifelor pentru 
efectuarea de prestaţii pentru terţi de către Serviciul de Transport Public Local de Călători şi 
Administrare Portuară Brăila şi a Listei tarifelor percepute de Serviciul de Transport Public 
Local de Călători şi Administrare Portuară Brăila”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
 
Doamna consilier, Rădulescu Daniela - Elena:  
La acest proiect de hotărâre nu particip la vot. 
 
Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
La acest proiect de hotărâre nu particip la vot. 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. Domnul consilier Păun 

Dan și doamna consilier Rădulescu Daniela - Elena nu au participat la deliberarea și votul 
asupra proiectului de hotărâre 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 31 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Modificarea H.C.L.M. Brăila nr. 
130/30.05.2014 referitoare la „Înregistrarea și ținerea evidenței mopedelor conform 
prevederilor O.U.G. nr. 195/2002 privind circulația pe drumurile publice, republicată, cu 
modificările și completările ulterioare și a H.G.R. nr. 1391/2006, pentru aprobarea 
Regulamentului de aplicare a O.U.G. nr. 195/2002”  

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

 

Trecem la dezbaterea punctului 32 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Transformarea unor funcții contractuale, în 
funcții publice din cadrul aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Brăila și 
Serviciului Public Comunitar Local de Evidență a Persoanelor Brăila, conform prevederilor 
O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
 
Domnul consilier, Căprariu Lucian:  
În fundamentare am citit că este necesar mai ales pe perioada verii, când se 

înregistrează o activitate sporită. Întrebarea este dacă aceștia nu-și pot rezolva problemele 
de la distanță, într-un mod smart. În special sunt persoane care vin să-și rezolve și 
problemele cu actele și ar fi bine să poată face acest lucru de la distanță pentru a nu-și mai 
pierde timpul când vin acasă. 
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, pe site-ul primăriei Brăila găsiți o imagine cu cărți de identitate sau 

un buton pe care scrie Smart city. Când mergeți cu mouse-ul se derulează o listă cu ceea ce 
înseamnă mai multe activități on-line. Una dintre ele este referitoare la programarea on-line 
pentru preschimbarea/înlocuirea cărții de identitate și atunci cetățeanul își alege singur ziua 
și ora și merge cu 10 minute înainte, fără să stea la cozi. Această aplicație este funcțională 
de un an. 

 

Domnul consilier, Căprariu Lucian:  
Am folosit-o și eu. Fiica mea a făcut acum câteva luni 18 ani. Ideea era următoarea: 

de ce s-a fundamentat acest proiect cu această justificare?  
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
          Pentru că vin foarte mulți cetățeni din străinătate care își schimbă buletinele. De regulă 
așa se întâmplă. Din evidențele și statistica lor așa se întâmplă. 
 

Domnul consilier, Căprariu Lucian:  
Este evident că vin atunci mai mulți.  
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule Secretar, vă rog să completați. 
 

Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Aici este o formulare făcută în treacăt și se subliniază că pe perioada verii este 

necesară o sporire a capacității de preluare a actelor de identitate. Ceea ce vreau să 
subliniez este că în aceste 3 posturi nu este unul care se adaugă acum și crește numărul de 
personal. Sunt aceleași persoane încadrate până acum în regim contractual și care sunt 
detașate în cadrul serviciului nostru de la Ministerul de Interne. Această detașare nu mai este 
acceptată de Ministerul de Interne peste un anumit interval de timp și având în vedere 
pregătirea lor profesională și faptul că sunt integrați în acest colectiv este necesară 
detașarea lor în interes de serviciu, pentru buna desfășurare a activităților. Este vorba doar 
de încadrarea juridică a ocupării acestor posturi. Rămân aceeași și sperăm cu rezultate din 
ce în ce mai bune. 

 

Domnul PĂUN DAN, Președinte de ședință: 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 33 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Actualizarea datelor de identificare ale 
bunului denumit generic „Împrejmuire Cimitir Sf. Mina”, înscris în Inventarul Domeniului 
Public al Municipiului Brăila, actualizat prin H.C.L.M. Brăila nr. 325/30.09.2011, la Capitolul 
G, Subcapitolul G10 – „Cimitire”, poziția nr. 30, conform procesului – verbal de recepție la 
terminarea lucrărilor nr. 16878/23.10.2019.  

 Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
 Discuţii? 

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
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 Trecem la dezbaterea punctului 34 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Actualizarea datelor de identificare ale 
bunului imobil denumit generic Școala Gimnazială „Mihail Kogălniceanu”, aflat în 
Inventarul domeniului public al Municipiului Brăila, actualizat prin H.C.L.M. Brăila nr. 
325/2011, la Capitolul H – „Terenurile și clădirile instituțiilor publice - Teatre, Case de 
cultură, Case și Palate ale copiilor, Biblioteci, Muzee, Grădinițe, Cămine, Spitale, 
Policlinici, Cămine de bătrâni”, poziția nr. 76, conform proceselor – verbale de recepție la 
terminarea lucrărilor nr. 1113/19.12.2017 și nr. 932/16.10.2019. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 35 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind:  Prelungirea termenului prevăzut de art. 3 
alin. (1) lit. a) din H.C.L.M. Brăila nr. 72/28.02.2019 referitoare la „Aprobarea măsurilor 
necesare pentru buna administrare a punctelor termice/centralelor termice, preluate conform 
Dispoziției Primarului Municipiului Brăila nr. 275/28.01.2019”, modificată prin H.C.L.M. Brăila 
nr. 425/22.07.2019. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii?  

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

 

 Trecem la dezbaterea punctului 36 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Completarea anexei nr. 2 la H.C.L.M. 
Brăila nr. 215/29.07.2015 referitoare la „Atribuirea în folosință gratuită, pe durata funcționării 
capacităților energetice și acordarea dreptului de a executa rețele subterane”, solicitantei 
Societatea de Distribuție a Energiei Electrice Muntenia Nord S.A., Sucursala de 
Distribuție a Energiei Electrice Brăila.  

 Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
 Discuţii? 

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 37 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Completarea anexei nr.4 la H.C.L.M. 
nr.429/21.12.2015 - „Lista terenurilor ce aparţin domeniului public al Municipiului Brăila ce 
sunt sau pot fi ocupate de construcţii tip balcon, alei acces, extinderi spații comerciale, alte 
construcții autorizate”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
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- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 

 
 Trecem la dezbaterea punctului 38 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Închirierea prin încredințare directă a unor 
terenuri ce aparțin domeniului public al Municipiului Brăila ce pot fi ocupate de construcții tip 
balcon, alei acces, extinderi spații comerciale, alte construcții autorizate, conform 
Regulamentului aprobat prin H.C.L.M. Brăila nr. 245/30.06.2017. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
Trecem la dezbaterea punctului 39 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Exprimarea acordului Consiliului Local 
Municipal Brăila, pentru executarea unor lucrări de construire/desființare pe terenuri ce 
aparțin domeniului public și privat al Municipiului Brăila. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 40 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Dezmembrarea, partajarea și alipirea unor 
terenuri ce aparţin domeniului privat al Municipiului Brăila. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
Trecem la dezbaterea punctului 41 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Completarea H.C.L.M. Brăila 
nr.51/27.02.2009 referitoare la „Atestarea apartenenţei la domeniul privat al Municipiului 
Brăila, a unor imobile, în vederea înscrierii acestora în cartea funciară”. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
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 Trecem la dezbaterea punctului 42 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Constituirea dreptului de superficie, cu titlu 
oneros, asupra terenului ce aparține domeniului privat al Municipiului Brăila, în suprafață de 
183,00 mp, situat în Brăila, str. Borzești nr. 24A, NCP 84141, solicitantei BORDIANU 
ADRIANA, teren pe care se află amplasată construcția C1, proprietatea acesteia. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 23 voturi ”pentru” și o abținere a domnului consilier Căprariu Lucian, proiectul de 

hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 43 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Constituirea dreptului de superficie, cu titlu 
oneros, asupra terenului ce aparține domeniului privat al Municipiului Brăila, în suprafață de 
19,00 mp, situat în Brăila, str. Poet Mihu Dragomir nr. 12A, NCP 94098, solicitantului 
IONESCU MARIAN, în vederea extinderii construcțiilor situate pe terenul din str. Poet Mihu 
Dragomir nr. 12. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 23 voturi ”pentru” și o abținere a domnului consilier Căprariu Lucian, proiectul de 

hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 44 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Constituirea dreptului de superficie, cu titlu 
oneros, asupra terenului ce aparține domeniului privat al Municipiului Brăila, în suprafață de 
133,00 mp indiviz din suprafața de 329,00 mp, situat în Brăila, str. Grației nr. 42 - 42 lot 1, 
NCP 94820, solicitanților LENȚOIU DAN și LENȚOIU MINODORA, teren pe care se află 
amplasată construcția C1, proprietatea acestora. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 23 voturi ”pentru” și o abținere a domnului consilier Căprariu Lucian, proiectul de 

hotărâre a fost aprobat. 
 
 Trecem la dezbaterea punctului 45 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Constituirea dreptului de superficie, cu titlu 
oneros, asupra terenului ce aparține domeniului privat al Municipiului Brăila, în suprafață de 
52,00 mp indiviz din suprafața real măsurată de 321,00 mp (269,00 mp în acte), situat în 
Brăila, str. Comuna din Paris nr. 84, NCP 86322, solicitanților ȚUPEA IONEL și ȚUPEA 
IOANA, teren pe care se află amplasate construcțiile C1 și C4, proprietatea acestora. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
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- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 23 voturi ”pentru” și o abținere a domnului consilier Căprariu Lucian, proiectul de 

hotărâre a fost aprobat. 
 
 Trecem la dezbaterea punctului 46 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str.Sf. Gheorghe nr.4, bl. A11, scara 1, Parter, Ap.2. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 47 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str.Sf. Gheorghe nr.4, bl. A11, scara 1, etaj 2, Ap.6.  

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

 Trecem la dezbaterea punctului 48 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str.Sf. Gheorghe nr.4, bl. A11, scara 1, etaj 3, Ap.7.  

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 49 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str.Sf. Gheorghe nr.4, bl. A11, scara 2, Parter, Ap.9. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 50 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sf. Gheorghe nr.5, bl. A9, scara 2, etaj 2, ap. 13. 
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Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
Trecem la dezbaterea punctului 51 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Măcin nr. 3, bl.A13, scara 1, etaj 2, Ap. 6. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
Trecem la dezbaterea punctului 52 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Măcin nr. 5, bl.A18, scara 1, Parter, Ap. 1. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
Trecem la dezbaterea punctului 53 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Măcin nr. 5, bl.A18, scara 1, etaj 3, Ap. 7. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
Trecem la dezbaterea punctului 54 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Măcin nr. 9, bl.A20., Sc. 1, etaj 2, Ap. 5. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 



 37 

Trecem la dezbaterea punctului 55 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Măcin nr. 9, bl.A20., Sc. 1, etaj 3, Ap. 8. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 56 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Radu Popescu nr. 10, bl. E., Sc. 2, Etaj 1, Ap. 12. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 57 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Salciei nr. 2, bl. A17, scara 1, Parter, ap. 1. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 58 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sulina nr. 2,  bl. A3, scara 1, etaj 1, ap. 3. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 59 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sulina nr. 2, bl. A3, scara 1, etaj 3, ap. 8. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
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Trecem la dezbaterea punctului 60 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sulina nr. 2, bl.A3, scara 2, etaj 1, ap. 11 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 61 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sulina nr. 4, bl. A1, scara 1, etaj 3, ap. 8. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 62 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea prețului de vânzare pentru 
locuința tip ANL, situată în Brăila, str. Sulina nr. 6, bl. A8, scara 1, Parter, ap. 2. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 63 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Încetarea dreptului de folosinţă gratuită 
asupra terenului situat în Brăila, str. Petre Ciucă nr.9, în suprafaţă de 259,33 mp, NCP 
14935, constituit prin H.C.L.M. Brăila nr. 378/25.11.2015 în favoarea domnului TERZEA 
MARIUS. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 

Trecem la dezbaterea punctului 64 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Exercitarea dreptului de preempţiune al 
Municipiului Brăila asupra imobilului situat în Brăila, str. Cetății nr.43 – monumentul istoric 
Hruba „Pulberăria Nouă”, NCP 2633 . 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
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Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Acest proiect este introdus pe ordinea de zi, în mod surprizător cu exercitarea 

dreptului de preempțiune, deoarece întotdeauna s-a făcut vorbire de hrubele Brăilei, dar 
administrația locală nu a deținut vreo hrubă. Acum există o posibilitate legală de a cumpăra o 
hrubă, dar, așa cum am specificat în proiectul de hotărâre, doar după clarificarea situației 
juridice, deoarece sunt anumite aspecte care trebuie clarificate, detaliate și discutate și 
pentru care departamentul juridic cât și domnul Secretar își vor spune cu siguranță cuvântul. 
Considerăm că este benefic pentru Primăria Municipiului Brăila să ne exercităm dreptul de 
preempțiune și astfel să avem o hrubă care să fie reabilitată cu fonduri europene sau cu banii 
municipiului pentru a-i oferi o destinație turistică. Mai departe votul aparține fiecărui consilier 
dacă considerați oportună sau nu această achiziție și investiție pentru stimularea turismului 
din Brăila. 

 
Domnul consilier, Căprariu Lucian:  
Proprietarul a făcut o ofertă primăriei? 
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Proprietarul nu a făcut o ofertă. Știți foarte bine ca la lista de achiziții a bugetului anului 

viitor trebuie să includem imobilul respectiv. Ulterior se face o evaluare de către un evaluator 
autorizat, iar dacă proprietarul este și el de acord cu suma respectivă atunci cu siguranță 
comisia de negociere, care va fi stabilită la acel moment, va prezenta consiliului local 
rezultatul pe care l-au avut.  În caz contrar, dacă pretențiile financiare sunt unele exorbitante 
nu o vom cumpăra.  

 

Domnul consilier, Căprariu Lucian:  
Sunt curios cum a ajuns în atenția noastră. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Pentru orice imobil care se vinde în centrul istoric, înainte să se perfecteze actul de 

vânzare cumpărare între privați, sunt înștiințate instituțiile statului, în speță Ministerul Culturii, 
Consiliul Județean și Primăria pentru a-și putea exercita dreptul de preempțiune.  

 
Domnul consilier, Căprariu Lucian:  
Deci, a fost scos la vânzare. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Cetățeanul care deține acest imobil dorește să-l vândă, dar înainte de a-l vinde dă 

posibilitatea statului de achiziționare, întrucât este în centrul istoric. 
 
Domnul consilier Botea Petre - Bogdan: 
La acest proiect nu particip la vot. 
 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat. Domnul consilier Botea 

Petre – Bogdan nu a participat la vot. 
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Trecem la dezbaterea punctului 65 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Neexercitarea dreptului de preempţiune al 
Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, str. Brașoveni nr. 17, NCP 1216. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
 
Domnul consilier, Tabarac Adrian:  
Când am solicitat o taxă de urgență pentru eliberarea unei autorizații de construcție 

dumneavoastră ați spus că vrem doar să introducem un bir în plus. Dumneavoastră astăzi nu 
vreți să urgentați aceste neexercitări de preempțiune și să le rezolvați prin aparatul de 
specialitate într-o zi sau două și nu în 30 de zile. Când am vrut să urgentăm eliberarea unui 
act ați spus că nu facem bine. Acum, dumneavoastră, faceți bine că nu doriți să urgentați 
eliberarea unui act? 

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, am luat doar modelul unor primării liberale. La ședințele de consiliu 

local ale unor primării cu primari liberali se întâmplă același lucru, pe care dumneavoastră nu 
puteți să-l înțelegeți. 

 
Domnul consilier, Tabarac Adrian:  
Fără declarații politice, domnule Primar. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier, vă spun pentru a treia oară: în primul rând ați solicitat introducerea 

unei taxe care era redundantă, întrucât noi eliberăm acele adrese în mod gratuit. În al doilea 
rând, având în vedere că ați fost ales pentru funcția de consilier local, ar trebui să aveți 
capacitatea de a vă exercita votul pe care vi l-au acordat cetățenii în vederea luării anumitor 
decizii și nu a arunca pe spatele altcuiva deciziile de a exercita sau nu un drept de 
preempțiune. Poate aparatul de specialitate nu consideră utilă achiziționarea unui imobil, iar 
apoi dumneavoastră să vă ridicați să spuneți că trebuia achiziționat. Acum puteți să votați. 
Diferența este că dumneavoastră nu votați, ci vă abțineți de 3 ani de zile. Și abținerea asta 
este bună, dar să nu aveți probleme cu prostata. 

 
Domnul consilier, Tabarac Adrian:  
Vi se pare că nu am venit până acum cu o soluție? Este doar o intenție. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Lista aceea pe care dumneavoastră pe care ne-ați propus-o tot în ședință de consiliul 

local se discută, tot la finalul lunii și tot în termenul legal. Dumneavoastră ați propus ca 
aceste decizii să fie luate de altcineva și nu de consiliul local. Dumneavoastră nu doriți să vă 
asumați, din nou, calitatea de consilier local. 

 
Domnul consilier, Tabarac Adrian:  
Domnule Viceprimar, vă recomand să beți un ceai cald. 
 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 



 41 

Cu 19 de voturi ”pentru” și 5 abțineri a domnilor consilieri Ioniță Ion – Sorin, Popa 
Petrică – Costel, Tabarac Adrian, Bucur Claudia – Raluca și Pricop Cristian – Florinel, 
proiectul de hotărâre a fost aprobat.  

 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnule consilier vă abțineți și la indemnizația de ședință? 
 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel:  
Nu are nicio relevanță. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Am înțeles. Banii sunt buni. Pe aceia îi primiți. 
 
Domnul consilier, Popa Petrică - Costel:  
Unanimitățile nu sunt bune. 
 
Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
Dumneavoastră nu aveți niciun fel de logică.  
 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Trecem la dezbaterea punctului 66 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Neexercitarea dreptului de preempţiune al 
Municipiului Brăila pentru imobilul situat în Brăila, str. Împăratul Traian nr. 4, NCP 3968. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu 19 de voturi ”pentru” și 5 abțineri a domnilor consilieri Ioniță Ion – Sorin, Popa 

Petrică – Costel, Tabarac Adrian, Bucur Claudia – Raluca și Pricop Cristian – Florinel, 
proiectul de hotărâre a fost aprobat.  

 
Trecem la dezbaterea punctului 67 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Atribuirea denumirii „Bloc B” blocului nou 
construit – tronson B, situat în Municipiul Brăila, str. Panciu nr. 2 – 4, lot 3, ca urmare a 
finalizării lucrărilor de amenajare a apartamentelor cu destinația de locuințe. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 
Trecem la dezbaterea punctului 68 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Numirea domnului Rădulescu Neagu 
Adrian ca administrator provizoriu în Consiliul de Administrație al Regiei Autonome 
„Administrația Zonei Libere” Brăila, în cadrul mandatului 2018 – 2022. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
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Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Referitor la acest proiect de hotărâre cât și la următorul, cel peste ordinea de zi, este 

necesar votul secret. Pentru acest proiect de hotărâre buletinul de vot este completat cu 
numele domnului Rădulescu, iar în ceea ce privește desemnarea reprezentanților pentru 
comisia de la Zona Liberă este necesar să fie propuși doi reprezentanți. Au fost făcute 
următoarele propuneri: domnul Dumitru Florin și domnul Gojan Petru. Mai sunt și alte 
propuneri? Dacă nu mai sunt alte propuneri vă rog să desemnați comisia de numărare a 
voturilor pentru cele două proiecte, formată din alte persoane decât cele de pe buletinul de 
vot.  

 
Domnul consilier, Traian Adrian:  
Propun să facă parte din comisie domnii Caranica George – Marius, Popescu Răzvan 

și Neta Marian. 
 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Supunem la vot componența comisiei de numărare a voturilor: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, comisia de numărare a voturilor a fost aprobată.  
 
Trecem la dezbaterea punctului 70 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 

inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Alegerea preşedintelui de şedinţă pentru 
luna ianuarie 2020. 

Comisiile 1, 2, 3, 4, 5? 
Discuţii? 
 
Domnul Drăgan Ion, Secretarul Municipiului Brăila: 
Pentru luna ianuarie 2020 urmează domnul consilier Petrescu Eduard – Herera. 
 
Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 

 Trecem la dezbaterea punctului 71 de pe ordinea de zi – Alte probleme. 
 

 Domnul consilier, Tabarac Adrian:  
 Doresc să aduc la cunoștință domnului Primar că proiectul pe care l-am votat astăzi la 
punctul 13 este îndreptarea unei greșeli pe care v-am adus-o la cunoștință încă de la 
începutul anului și de care, în stilul dumneavoastră caracteristic, ați știut doar să faceți mișto, 
spunând că acea persoană este membru P.N.L. Ați fi surprins câte persoane simpatizante, 
unele chiar membri P.S.D., vin la audiențe către noi, pentru că noi îi ascultăm. Așa că, 
domnule Primar, nu mai încercați să tratați orice problemă ca una cu apartenență politică. Să 
știți că noi ne facem datoria de fiecare dată și scoatem în evidență toate greșelile. 
 

Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
 Problema este, domnule consilier, că la dumneavoastră vin în audiențe și îi consiliați 
așa cum faceți și în consiliul local, adică extrem de prost, și apoi vin la noi să le rezolvăm 
problemele. Asta este unica diferență. De 3 ani de zile poziția P.N.L. în acest consiliu local 
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este una extraordinar de bună și chiar vă recomand să mergeți pe această linie. Vă 
mulțumesc!  
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
 Având în vedere că domnul Tabarac și-a dat singur cu palma peste frunte nu trebuie 
să-i mai răspund. 
 

Domnul Jantea – Crican Alexandru, Viceprimarul Municipiului Brăila: 
 Este penibil și pentru cetățeni să vină la dumneavoastră în audiență, să audă inepțiile 
pe care le spuneți și apoi să meargă la niște profesioniști. 
 

Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
 Îl rog pe domnul Caranica să dea citire procesului verbal. 
 
 Domnul consilier, Caranica George - Marius: 

Proces verbal încheiat astăzi, 23 decembrie 2019: 
 Comisia de numărare a voturilor formată din: 
 

  - CARANICA GEORGE - MARIUS  - Preşedinte 
  - POPESCU RĂZVAN    - Membru 
  - NETA MARIAN     - Membru 
 

A procedat la numărarea voturilor pentru: 
1. Numirea domnului Rădulescu Neagu Adrian ca administrator provizoriu în Consiliul de 
Administrație al Regiei Autonome „Administrația Zonei Libere” Brăila, în cadrul 
mandatului 2018 – 2022 și a constatat următoarele: 
 
RĂDULESCU NEAGU ADRIAN   - voturi „pentru” 23   - voturi „împotrivă” 1 

- voturi anulate 0   
 

TOTAL BULETINE DE VOT: 24 
 
2. Desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local Municipal Brăila în  comisia de 
licitaţie pentru concesionarea unor bunuri imobile situate în Perimetrele I, II și III aflate în 
administrarea R.A. ”ADMINISTRAȚIA ZONEI LIBERE” BRĂILA și a constatat următoarele: 
 

a) DUMITRU FLORIN    - voturi „pentru” 24  - voturi „împotrivă” 0 

b) GOJAN PETRU       - voturi „pentru” 24  - voturi „împotrivă” 0 
 

              - voturi anulate 0   
 

    TOTAL BULETINE DE VOT:        24 
 

 Drept pentru care am încheiat prezentul proces-verbal azi, 23 decembrie 2019, în 3 
(trei) exemplare.  

 

Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Supunem la vot proiectul de hotărâre privind: Numirea domnului Rădulescu Neagu 

Adrian ca administrator provizoriu în Consiliul de Administrație al Regiei Autonome 
„Administrația Zonei Libere” Brăila, în cadrul mandatului 2018 – 2022.: 

- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
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 Trecem la dezbaterea punctului 69 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre 
inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Local Municipal Brăila şi aprobarea componenţei comisiei de licitaţie pentru concesionarea 
unor bunuri imobile situate în Perimetrele I, II și III aflate în administrarea R.A. 
”ADMINISTRAȚIA ZONEI LIBERE” BRĂILA. 

Supunem la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este pentru ?  
- Cine se abţine ? 
- Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
 
Dau cuvântul domnului Primar. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Domnilor consilieri, doamnelor şi domnilor invitaţi, din păcate şedinţa de anul acesta, 

din luna decembrie, nu a fost una foarte benefică. Nu cred că o să vină Moş Crăciun la mulţi 
dintre consilieri și unii chiar s-au transformat în Grinch. Dincolo de situaţiile de dispută politică 
din consiliul local, uneori de glume mai mult sau mai puţin gustate de protagoniştii lor, cel mai 
important lucru este că în Muncipiul Brăila au fost adoptate foarte multe hotărâri de Consiliu 
Local care au fost benefice pentru locuitori. Unele dintre ele au fost deja implementate, altele 
sunt în curs de finalizare, sunt în lucru. Mi-aș dori ca anul viitor să voteze toți consilierii 
bugetul pentru a putea să le prezinte cetățenilor din municipiul Brăila și partea lor de 
participare în acest sens. Până atunci vreau ca în numele Consiliului Local Municipal și al 
Primăriei Municipiului Brăila să le transmitem tuturor faptul că după modul cum înțelegem să 
ne comportăm ca și consilieri atunci când votăm urmează să fie apreciată activitatea fiecărui 
consilier, viceprimar, primar și angajat al Primăriei Municipiului Brăila. Vreau să vă urez 
tuturor ”La mulți ani!” și sper ca anul viitor să nu fie unul preelectoral, plin de astfel de discuţii 
ca la şedinţa de astăzi, tatonări, încercări de enervare a unora sau a altora. Şi dacă 
sărbătorile creştine ale Crăciunului, nu i-au făcut pe toţi să fie mai buni, sper ca anul viitor 
brăilenii să îi aleagă pe cei mai buni dintre consilieri și la fel, să aibă reprezentanţii la vârful 
administraţiei locale, cu cele mai bune intenţii şi realizări. La mulți ani tuturor!  
 

Domnul consilier PĂUN DAN, Președinte de ședință:  
Mulțumim, domnule Primar. Declar închise lucrările ședinței. 

 
  
 
 
Preşedinte de şedinţă: Păun Dan                              ___________      
 
 
Secretarul Municipiului Brăila: Drăgan Ion          ___________ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
J.I./4ex. 


